
J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: Nagyszakácsi, Nemesdéd, Varászló, Vése Községi Önkormányzat Képviselő-

testületeinek 2023. február 14-én este 17.00 órai kezdettel a nagyszakácsi Királyi 
Vigadó tanácskozó termében (8739 Nagyszakácsi, Kossuth Lajos utca 99.) tartott 
együttes üléséről. 

 
Jelen vannak: a csatolt jelenléti íven szereplő személyek  
 
Kövér István polgármester 
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy Nagyszakácsi Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete teljes létszámban míg Nemesdéd, Varászló és Vése Községi 
Önkormányzatok Képviselő-testületei négy-négy fővel képviseltetik magát az ülésen.  Így az 
ülés határozatképes, azt megnyitja. Javasolja, hogy az írásban kiküldött napirendeket tárgyalják 
a testületek. Megkérdezi, hogy a meghívóban közölt napirenden kívül van-e javaslat más 
napirend tárgyalására. Más napirendre javaslat nem volt. A napirendeket a jelenlévők 
határozatilag az alábbiak szerint fogadták el. 
 
Nagyszakácsi község Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak alapján, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
1/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak 
szerint az alábbi napirendeket tárgyalja:   
 
1./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
2./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének 

végrehajtásáról. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
3./ A Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének elfogadása. 

 Előadó: Ács Attila jegyző  
(írásbeli, szóbeli előterjesztés) 

 
4./ Egyebek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Kövér István polgármester 
 
 
Nemesdéd község Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak alapján, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
1/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
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Nemesdéd Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak szerint 
az alábbi napirendeket tárgyalja:   
 
1./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
2./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének 

végrehajtásáról. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
3./ A Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének elfogadása. 

 Előadó: Ács Attila jegyző  
(írásbeli, szóbeli előterjesztés) 

 
4./ Egyebek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Tompa Boldizsár polgármester 
 
 
Varászló község Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak alapján, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
1/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Varászló Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak szerint az 
alábbi napirendeket tárgyalja:   
 
1./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
2./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének 

végrehajtásáról. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
3./ A Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének elfogadása. 

 Előadó: Ács Attila jegyző  
(írásbeli, szóbeli előterjesztés) 

 
4./ Egyebek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bata Gábor polgármester 
 
 
Vése község Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak alapján, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
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1/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az írásos meghívóban foglaltak szerint az 
alábbi napirendeket tárgyalja:   
 
1./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
2./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének 

végrehajtásáról. 
     Előadó: Ács Attila jegyző  
     (írásos előterjesztés) 
 
3./ A Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének elfogadása. 

 Előadó: Ács Attila jegyző  
(írásbeli, szóbeli előterjesztés) 

 
4./ Egyebek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
1./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi tevékenységéről. 
 
Kövér István polgármester 
Máris kezdjük meg a munkát az első napirendi ponttal. Az előterjesztője jegyző úr.  
 
Ács Attila jegyző 
Köszönti a képviselő-testületeket. A mai együttes ülés fő feladata a közös önkormányzati 
hivatal tevékenyégéről szóló beszámolók, illetve a jövő évi költségvetés elfogadása.  
A hivatali beszámoló az előző évek gyakorlatát követve készült. Igyekeztünk úgy összeállítani, 
hogy mindenkinek legyen egy kis rátekintése, hogy mi zajlott a hivatalban 2022. évben. 
Komoly gondjaink a működés terén nem voltak. Ettől függetlenül néhány problémát 
megemlítettem. A Lakosság szám hellyel-közzel stagnál, a közös hivatal szempontjából bőven 
meghaladja a 2.000 fő összlétszám.  
Három részre van bontva a beszámoló. Első harmada az adottságokról (erősségek, gyengesége), 
egyáltalán a működés feltételeiről, a második harmad az önkormányzatokról, az utolsó harmad 
a tervekről, a belátható jövőről szól.  
Kiemelt feladat volt a múlt évben az Országgyűlési választás és az Országos népszavazás 
hivatal részéről történő lebonyolítása.   
Természetesen a további napirendek is szervesen kapcsolódnak az előterjesztéshez. Mondhatni 
minden-mindennel összefüggésben van. 
További kiegészítést nem kíván tenni, ha valamely területről részletesebb információt 
szeretnének hallani arra megpróbálunk azonnal, vagy a későbbiekben válaszolni.  
 
Halászi Attiláné és Zsoldos Imre képviselők az előterjesztésben lévő elírásokra hívják fel a 
figyelmet, amelyek a jegyzőkönyv mellékletét képező előterjesztésben javításra kerültek. 
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Bata Gábor polgármester 
Megkérdezi, hogy a költségvetésről és annak végrehajtásáról melyik napirendnél lehet 
hozzászólni. 
 
Kövér István polgármester 
A második és a harmadik napirendnél. További kérdés, vélemény? Ha nincs, akkor mondanék 
néhány gondolatot a napirend kapcsán. Megszokhattuk, hogy az együttes ülésekre a hivatal 
mindig készít egy nagyon jó, korrekt anyagot. Az előterjesztés jó visszatekintést ad arról, hogy 
a településeinken, hogyan alakultak a dolgok. Mennyi határozat készül a hivatalban és a 
kirendeltségeken. A számok jelzik, hogy van mit tenni. A jegyző úr nem beszélt arról, hogy az 
utóbbi négy évben nagyon sok Magyar Falus Program keretében kiírt pályázatot nyertek a 
községek. Ezen a téren a hivatal munkatársai és jegyző úr nagyon sokat dolgozott. Szeretném 
ezt a munkát megköszönni nekik, itt a nyilvánosság előtt.    
 
 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
2/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös 
Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról szóló jegyzői tájékoztatást és beszámolót 
elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Kövér István polgármester 
 
 
Nemesdéd Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
2/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Nemesdéd Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2022. évi munkájáról szóló jegyzői tájékoztatást és beszámolót elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Tompa Boldizsár polgármester 
 
 
Varászló Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
2/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Varászló Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2022. évi munkájáról szóló jegyzői tájékoztatást és beszámolót elfogadja. 
 



 5 

Határidő: azonnal 
Felelős: Bata Gábor polgármester 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének elhangzását 
követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
2/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Vése Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2022. évi munkájáról szóló jegyzői tájékoztatást és beszámolót elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
2./ Beszámoló a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének 

végrehajtásáról. 
 
Kövér István polgármester 
Ez is egy írásos előterjesztés. A második napirend kapcsán kéri jegyző urat, hogy tegye meg 
szóbeli kiegészítését. 
 
Ács Attila jegyző 
A közölt tényszámok majdan a Nagyszakácsi zárszámadási rendelet részét is képezni fogják.  
Az éves beszámoló része az is, hogy a hivatal pénzügyeiről beszámolunk. Szerencsére sikerült 
az előirányzatokat tartanunk, és a tervezett költségkereteken belül maradnunk. A bérkifizetések 
tekintetében emelkedés mutatkozik, de ennek megvan a bevételi oldala is. Ennek a 
növekménynek az volt az oka, hogy a múlt évben választás és népszámlálás is volt.  A dologi 
kiadások a tervezett szinten alakultak, sőt némi pénzmaradvány is keletkezett. A beszámoló 
utolsó oldalán a dologi kiadások részletezésre kerültek, melyből jelentős összeg az Áfa.  
Technikai hátterünk terén kisebb fejlesztéseket hajtottunk végre. Jelentős kiadási tételt képvisel 
az informatikai kiadások összessége, amely a jövőben még inkább megkerülhetetlen lesz. Ha a 
többletfeladatok költségeit levonjuk, akkor a hivatal valójában a tervezett költségvetési szinten 
teljesített, azon belül maradt. Ha van kérdés szívesen válaszolok. 
 
Bata Gábor polgármester 
A 2022. évi költségvetésben történt változások ebben a beszámolóban szerepelnek-e?  
 
Kövér István polgármester 
Konkrétan mire vagy kíváncsi? 
 
Kuti Lászlóné pénzügyi előadó 
Az előterjesztésben benne van a tervezett, a módosított és a tény előirányzat. Gyakorlatilag a 
harmadik oszlop a teljesítést mutatja.   
 
Ács Attila jegyző 
Konkrétan a tervezetthez képes a dologi kiadás kevesebb lett, a járulékok a tervezett szinten 
alakultak, a személyi jutatás megemelkedett, hisz a bizottságok tagjainak és a 
számlálóbiztosoknak bért fizettünk. Természetesen ezeknek a kiadásoknak, ahogy említettem 
meg van a bevételi oldala is. Tehát a tervezethez képes csak ennyi változás van.  
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Bata Gábor polgármester 
A költségvetés tárgyalása előtt Tompa Boldizsár és Bertók László polgármesterekkel 
egyeztettünk a hozzájárulás mértékéről.    
 
Ács Attila jegyző 
Ez az összeg 3.920 eFt volt, amely a tervezett szinthez képest nem változott.  
 
Bata Gábor polgármester 
Igen de, a mostani hozzájárulás…… 
 
Kövér István polgármester 
Az a harmadik napirendi pont tárgykörét képezi. Ezért kérdeztem, hogy konkrétan mi a kérdés? 
Kérek mindenkit, hogy a kérdéseit konkrétan fogalmazza meg.  
A nehézségek ellenér is 2,5 millió forint pénzmaradvánnyal zárt a közös hivatal. Tehát 
herdálásról, pénzszórásról nem volt szó. Azt, hogy a harmadik napirendi pontnál mi fog 
következni, az nem a közös hivatal pénzherdálásából adódik, hanem sajnos azt az infláció hozza 
magával.   
 
Ács Attila jegyző 
Tehát ennél a napirendi pontnál a 2022. évi tényadatokról beszélünk. Mire, mit költöttünk el.   
 
Kövér István polgármester 
Kérdéseket lezártuk. Véleménye valakinek? Nem látok jelentkezőt. Akkor szavazzunk. 
 
 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
3/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös 
Önkormányzati Hivatal 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót 
71.097.086 Ft bevétel és 69.437.478 Ft kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a 
képviselő-testület a személyi juttatásokat 52.395.637 Ft-ban, a munkaadót terhelő járulékot 
6.963.110 Ft-ban, a dologi kiadásokat 7.871.297 Ft-ban, a fejlesztések, felújításokat 2.207.434 
Ft-ban, a pénzkészletet 2.447.859 Ft-ban hagyja jóvá. hagyja jóvá.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Kövér István polgármester 
 
 
Nemesdéd Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
3/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Nemesdéd Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót 71.097.086 Ft bevétel és 
69.437.478 Ft kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a képviselő-testület a személyi 
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juttatásokat 52.395.637 Ft-ban, a munkaadót terhelő járulékot 6.963.110 Ft-ban, a dologi 
kiadásokat 7.871.297 Ft-ban, a fejlesztések, felújításokat 2.207.434 Ft-ban, a pénzkészletet 
2.447.859 Ft-ban hagyja jóvá. hagyja jóvá.  
  
Határidő: azonnal 
Felelős: Tompa Boldizsár polgármester 
 
 
Varászló Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
3/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Varászló Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót 71.097.086 Ft bevétel és 
69.437.478 Ft kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a képviselő-testület a személyi 
juttatásokat 52.395.637 Ft-ban, a munkaadót terhelő járulékot 6.963.110 Ft-ban, a dologi 
kiadásokat 7.871.297 Ft-ban, a fejlesztések, felújításokat 2.207.434 Ft-ban, a pénzkészletet 
2.447.859 Ft-ban hagyja jóvá. hagyja jóvá.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bata Gábor polgármester 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének elhangzását 
követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
3/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
=========================== 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2022. évi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót 71.097.086 Ft bevétel és 
69.437.478 Ft kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a képviselő-testület a személyi 
juttatásokat 52.395.637 Ft-ban, a munkaadót terhelő járulékot 6.963.110 Ft-ban, a dologi 
kiadásokat 7.871.297 Ft-ban, a fejlesztések, felújításokat 2.207.434 Ft-ban, a pénzkészletet 
2.447.859 Ft-ban hagyja jóvá. hagyja jóvá.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
3./ A Nagyszakácsi Közös Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetésének elfogadása. 
 
Kövér István polgármester 
Akkor most jön az ülés „legvelősebb” része. Most értünk el a 2023. évi költségvetés 
tárgyalásához.  
 
Ács Attila jegyző 
Mindig a költségvetés tárgyalása az együttes ülés „legfelkapott” napirendje, valójában mire 
számíthatunk ebben az évben. Az idei költségvetést nem volt egyszerű összerakni sem. 
Próbáltam az előterjesztésben is rávilágítani néhány dologra, különösen arra, hogy miért ilyen 
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magas az önkormányzatok hozzájárulásának mértéke. Az előző évben majdnem négymillió 
forint volt, most pedig megközelítően tizenötmillió forint. Ez valójában egy horribilis szám. A 
kiküldött mellékletből kitűnik, hogy a 2020. évben volt nagyon hasonló a helyzet. Ezt követően 
bejött a kiegészítés rendszere, amely részben stabilizálta a hivatalok kiadási szintjét és a 
működéshez kevésebb önkormányzati hozzájárulásra volt ismét szükség. Ez a kiegészítés ma 
is megvan, csak közben az infláció, a bérek emelése, oly mértékű volt, hogy a támogatás 
ismételten nagyon kevésnek bizonyul. Közben a béreket is igyekeztünk „versenyszinten” 
tartanai, ami azt jelenti, hogy egy óvodai dajka bérének megfelelő összeget kapnak a 
munkatársaim, és akkor még nem beszélünk az óvodapedagógusok, védőnők béréről. Tehát a 
béreken is emeltünk egy kicsit, főleg azért, mert egyes hivatalok igyekeznek gyakorlott 
hivatalnokokat elcsábítani. Mégis egyszerűbb és hatékonyabb harmincezerrel több fizetést adni, 
mint egy képzetlent személyt munkába állítani. Tehát egyszer ez a 10 %-os béremelés nyomja 
meg a költségeket, továbbá mivel ebben az évben elérem a nyugdíjkorhatárt a jubileumi 
jutalmam összegét is tervezni kellett, amely újabb négymillió forinttal emeli a kiadást. Tehát ez 
a két tétel, ha nem lenne, akkor közel lennénk a tavalyi hozzájárulás mértékéhez.      
 
Kövér István polgármester 
És két és félmillió forinttal kevesebb a hivatal állami finanszírozása is, mint tavaly.  
 
Ács Attila jegyző 
Természetesen gondolkodunk azon, hogy az önkormányzatok költségvetésüket érintő pályázati 
forrásokhoz is hozzájussanak (REKI), amelyek segíthetik az anyagi helyzetük stabilizálását.    
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Az a pénz nem biztos, hogy ötmillió lesz.  
 
Ács Attila jegyző 
Bata Gábor polgármester urat megkérjük, hogy „vesse be a politikai kapcsolatait”. Ha ezek a 
pénzek netán itt-ott befolynának, akkor azok segítik az önkormányzatok kiadási szintjének 
csökkentését. Tehát bármely befolyt pénzösszeg a kiadási terheket csökkenti. Hogy ezek 
bejönnek-e, azt csak egy év múlva tudjuk, meg a beszámoló alkalmával. Illetve már előbb is, 
hisz akkor a tervezett hozzájárulások mértékét azonnal csökkentjük. Fejlesztésre is csak egy 
laptoppot terveztünk. Fontosnak tartom, hogy a munkatársainkat anyagilag megbecsüljük. A 
gépkocsihasználatot is úgy terveztük, hogy a munkatársainknak ne az adózott jövedelmükből 
kelljen a munkába járásukat finanszírozni. Ezek az intézkedések a munkaerő megtartást 
hivatottak biztosítani.  
Azt is leírtam, hogy a térségben is hasonló, vagy sok esetben magasabb összegű 
hozzájárulásokat fizetnek önkormányzatok. Máshol is vannak problémák. Ahogy említettem 
már, a 2020. szintre csúsztunk vissza. Remélhetően akár már az idén, vagy jövőre ismételten 
beavatkoznak a finanszírozás rendezése kapcsán.  
Dióhéjban talán ennyit, biztosra veszem, hogy lesznek kérdések, észrevételek.   
 
Bata Gábor polgármester 
Akkor most néhány észrevételt tennék, mivel korábban e tárgykörben elsiettem a hozzászólást. 
A bérek emelésével úgy vélem mindeniki egyetért, de akit a versenyszférába hívnak azt 
vélhetően egy 10 %-os béremelés nem fog itt tartani. Az sem kérdés, hogy jegyző úrnak, ami 
megjár, azt meg kell adni. A tervezeten úgy vélem lehet változtatni. Az is meg van határozva, 
hogy az állami normatíva mennyi községenként. Azt lehet tudni, hogy ez a forrás Varászló 
esetében lefedi a kiadásokat?  
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Kövér István polgármester 
Az állami normatíva nem elégséges, ezt az összeget Nagyszakácsi költségvetésnél terveztük, 
ami 56.134.507 Ft.    
 
Ács Attila jegyző 
Ezen az összegen felül van még a pénzmaradvány így van 58.582.366 forintunk, ami nem 
elégséges a 73.536.500 forint kiadásra. A 14.945.134 forint hiányt lakosságszám arányosan 
visszaosztottuk az egyes önkormányzatokra. Erre mondtam, hogy próbálunk a REKI keretében 
forrásokhoz jutni, amely összegek csökkenthetik az önkormányzatok hozzájárulásának 
mértékét.      
 
Bata Gábor polgármester 
Hozzájárulunk a bérekhez, a költségekhez. Hozzájárulunk a közüzemi számlákhoz is? 
 
Ács Attila jegyző 
Részben a fűtéshez, mert a napelemek miatt a villany havi ezer forint összeget jelent.  
 
Bata Gábor polgármester 
A hivatali dolgozók leosztása, hogy kinek ki dolgozik - ahhoz mi, hogy járulunk hozzá  - az, 
hogy van elosztva?  
 
Ács Attila jegyző 
Nagyszakácsiban vannak személyek, akik önkormányzati finanszírozásból kapják a bérüket, a 
10 fős hivatali létszám pedig a közös hivataltól.  
 
Bata Gábor polgármester 
Arányosan el van osztva, hogy ki melyik hivatalban, milyen munkát végez?  
 
Ács Attila jegyző 
Nem arányosan, inkább szakterületenként mondanám, hogy a munka el van osztva. Az első 
napirendi előterjesztésben leírtam, hogy mivel több helyütt is működik a közös hivatal így 
vannak párhuzamos feladatokat ellátó munkatársak. Például három helyen iktatunk. A 
könyvelést is átszerveztük, például mind a négy településen két kolléganőnk könyvel, és másik 
két kolléganőnk segíti a munkájukat. Ezzel team munkává alakítottuk a pénzügyet.  
 
Bata Gábor polgármester 
Azt lehet tudni, hogy hány személy dolgozik Nagyszakácsiban, Vésén, Nemesdéden és 
Varászlón?  
 
Kövér István polgármester 
Mi a kérdés Gábor? 
 
Bata Gábor polgármester 
A hozzájárulás aránya mi?  
 
Ács Attila jegyző 
Lakosságszám szerint és nem hivatali létszám szerint járultok hozzá a működéshez. Minden 
dolgozónk legalább két-három munkaterületen is dolgozik, így esetlegesen az egymás 
helyettesítése is megoldható. Ez az én elvem, hisz ilyen kis hivatal esetében, ha mindenki egy 
ügyet vinne, akkor betegség idején a feladatellátás megszűnne. Ezért ex katedra nem lehet 
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kijelenteni, hogy melyik köztisztviselő, melyik falunak dolgozik. Ha számszerűen nézzük, 
akkor Nagyszakácsiban négy, Nemesdéden és Vésén három fő dolgozik.    
 
Bata Gábor polgármester 
Én is megkérdeztem a környékbeli településeket, és sajnos nem csak nálunk ez a helyzet. Nem 
igazán értek egyet a hivatali hozzájárulás mértékével. Van egy megállapodás a közös hivatal 
létrehozásáról, még 2013. évről. Ennél nincsen újabb változat?   
 
Ács Attila jegyző 
Nincs, ezzel alakult meg a közös hivatal. Ez az élő megállapodás. Abban még nyolc személy 
van nevesítve. A létszámokról minden évben a testületek döntenek, függetlenül a 
megállapodásban foglaltaktól. Ez a létszámemelkedés 10 év alatt alakult így.  
 
Kövér István polgármester 
A testületek döntöttek a létszámemelésekről is.  
 
Bata Gábor polgármester 
A hozzájárulás mértéke háromszoros a múlt évhez képest. Az elmondott okokon kívül van még 
olyan tétel, amivel megemelkedett a kiadás.  
 
Ács Attila jegyző 
Nincs, hisz az említett okok eredményezték ezt a nagymérvű növekedést.   
 
Kövér István polgármester 
Lépjünk tovább, és nekem is lesz észrevételem.  
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Ez évben 7,28 főre kapunk támogatást. Miért kell tíz főt alkalmazni, nyolc fő nem tudná ellátni 
ezt a munkát? Ha így nézzük két fő bére nem kevés összeg és arra már nem kapunk támogatást.   
 
Ács Attila jegyző 
Hát igen. El lehetne esetleg hat fővel is látni, csak lehet, hogy azok meg fél évig lennének itt. 
Csak egy bizonyos határig lehet feszíteni a húrokat. Ha két kirendeltséget és egy központi 
hivatalban dolgozunk, akkor ez a létszámcsökkentés gyakorlatilag nem megoldható. Azért sem, 
mert ha egy helyre akarnám az összes munkatársat behozni, ehhez nincs megfelelő nagyságú 
hivatali épületünk. Továbbá, ha mindenki bejárós lenne, akkor annak is lenne bőven 
költségvonzata. Akkor iktatás, anyakönyvi, esetleg adóügyi területen lehetne létszámot 
csökkenteni. Ehhez viszont nagyon központosítanunk kellene.     
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Akkor a jövőben esetleg tizenegy, vagy tizenkét főre lesz szükség? 
 
Ács Attila jegyző 
Nem gondolom. Évek óta ezzel a létszámmal dolgozunk.  
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Az Állam miért nem emel a támogatási összegen? 
 
Ács Attila jegyző 
Jó kérdés, ezt már mi is megfogalmaztuk! 
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Kövér István polgármester 
Ha Igal város, amely 2500-3000 lakost számlál, - tehát nem sokkal többet, mint a mi négy 
településünk – 15 főre kap normatívát, mi meg 7,28 főre, akkor ez elgondolkodtató. Tavaly 
7,20-as szorzónk volt és akkor 2,5 millió forinttal több támogatást kaptunk.    
 
Ács Attila jegyző 
Az elmúlt három évben viszonylag kevés hozzájárulást kellett az önkormányzatoknak fizetni. 
Tudjuk, hogy a településeknek az általános támogatásból kell ezt a hozzájárulást adni. Valóban 
nem mindegy, hogy ebből mi megy el, és mi marad meg. Nem tehettem meg azt, hogy ebben 
az éveben nem emelek bért a dolgozóimnak, mert akkor a munkatársaim esetleg egy jobb 
bérajánlat alkalmával esetleg itt hagynak bennünket. Ráadásul ebben a szférában is 
munkaerőhiány van. Legalábbis a jól kvalifikált munkatársak körében biztosan.   
 
Tompa Boldizsár polgármester 
A többi település jobb helyzetben van, mint mi. A falu lakosságának több mint a 70 %-a 
hátrányos helyzetű. És ha a szociális támogatást is csökkentjük, nem tudom, hogy ezek az 
emberek, hogy fognak megélni, akik hozzáteszem amúgy sem akarnak dolgozni. Megszokták 
ezt az életvitelt, a számuk megközelíti a kétszázat. Alkalmi munkákból meg időszakonként 
kapott önkormányzati segélyből élnek. Az étkeztetés esetében is többletköltségek jelentkeznek, 
már látható, hogy a falunkban lesznek problémák.   
 
Kövér István polgármester 
Keressük a megoldást. 18 MFt tartalékkal fordultunk és ma 10 MFt mínusszal álltunk meg a 
költségvetés tervezése során.  A mi költségvetésünk is beborult, ugyan úgy ahogy Nemesdédé. 
Van -e még kérdés? 
 
Bata Gábor polgármester 
A közös hivatali dolgozók esetében a Magdi és az Orsi bedolgozik Nagyszakácsinak. A többi 
hivatali dolgozó nem dolgozik ide be.  
 
Kövér István polgármester 
Nem. Ne haragudj Gábor, úgy látom nem érzed mi a közös hivatal. Ez azt jelenti, hogy négy 
település eldöntötte, hogy összeállnak egy közös feladatra. A kezdetekkor, Bertók László 
polgármester kollégánk úgy nyilatkozott, hogy az sem érdekli, ha Vésén nem lesz egy 
hivatalnok sem. Emlékszem Lacinak erre a mondatára. Most három van kint. A mi 
megállapodásunk az volt anno (még Tompa Boldiszár és Kuti Lászlóné volt ebben érintett), 
hogy nem telepszik a közös hivatal rá a településekre, hagy kint embereket, és mindenhol 
szolgáltatjuk a feladatokat. Ezzel a költségvetéssel egy kicsit a jövőt is megfizetjük. Vésén új 
munkatárs a Nóra, a Magdi néhány év múlva elmegy a fiatal kolléganő átveheti a helyét. A 
jövőt is építjük így. Az Orsi a múlt évben végig itt volt velünk. Ő a megmondhatója, hogy 
egyetlen forintot sem vett el Nagyszakácsi a közös hivataltól.  
 
Bata Gábor polgármester 
Én nem ezt feltételezem.  
 
Kövér István polgármester 
Jelen pillanatban mi vagyunk nehezebb helyzetben személyi állományban is, holott mi vagyunk 
a gesztorok. Per pillanat nincs pénzügyesem.  
 
Bata Gábor polgármester 
Itt az Orsi. 
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Kövér István polgármester 
Igen, csak te tudod a legjobban, a gesztornak kell kifelé szolgáltatni és nem fordítva. Jelen 
pillanatban ezen a téren csapatot építünk. Hiába van meg a létszám, „a Kati most jött be az 
ajtón”. Még sok mindenben bizonytalan, a kolléganőknek kell idejönniük Nagyszakácsiba.     
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Nem kellet volna képzetlen szakembert akkor inkább felvenni? 
 
Kövér István polgármester 
Erről beszélt a jegyző úr. Senki nem jön ide a képzett szakemberek közül ennyiért. A 
legrosszabb cégnél is 15 % béremelést hajtottak végre. Mi 10 %-ot tudtunk adni.  
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Vagyis akarunk adni!  
 
Kövér István polgármester 
Nézd én remélem adunk is, mert azt gondolom, hogy ezek az emberek, aki kiszolgálják ezeket 
a településeket, igenis megérdemlik ezt az emelést. Évekkel ezelőtt három perc alatt fogadtunk 
el egy költségvetést, mert nem néztünk szembe ilyen problémával. Nem kell mindjárt 
összecsinálnunk a gatyánkat. Voltunk már ilyen helyzetben. Eddig is minden évben kiköhögtük 
a hozzájárulásainkat. Azt ne keresd Gábor, hogy ki mennyit és mit dolgozik egy közös 
hivatalban, mert mi sem nézzük. Ezt a struktúrát arra találták ki, hogy egy hivatal van, akár 
Nemesdéden, Vésén, vagy Nagyszakácsiban és ott történik minden feladat ellátása.   
 
Ács Attila jegyző 
És minden nem székhely település lakosa oda megy az ügyeit intézni. Privát szerencséjük 
azoknak akik a gesztor településen élnek.  
 
Bata Gábor polgármester úr továbbra is azt próbálja érzékeltetni, hogy egyes ellátásihelyeken 
hány fő dolgozik, és azok a feladatellátásban, hogy vesznek rész. Kövér István polgármester 
arra világít rá, hogy Kuti Lászlóné és Bencze Dorottya alkalmazása kapcsán voltak 
önkormányzati többletvállalások, amelyek részben, vagy egészében beépültek a költségvetésbe.  
 
Kövér István polgármester 
Lehet itt leépíteni, de ebben az esetben az a kérdés, hogy hogyan tovább? Az itt lévő kolléganők 
tudnak arra válaszolni, hogy sok-e az ember. Szerintem nem.  
 
Halászi Attiláné alpolgármester 
Azt mondtad, hogy a gesztor önkormányzattól dolgoznak kifelé a munkatársak, a nemesdédi 
munkatársak visszadolgoznak Vésébe, eljönnek Nagyszakácsiba. A Nagyszakácsi munkatársak 
mikor dolgoznak kifelé, és mit? Milyen szakterületeken.    
 
Ács Attila jegyző 
Pénzügye kolléganőnk minden héten egyszer kijár Nemesdédre. Ő most tanul, de ottani 
feladatokat is el fog látni idővel. Nem így kell megközelíteni a dolgokat. A kirendeltségek 
három települést látnak el. Ezt nem Nagyszakácsiból kell ellátni, hanem az ott dolgozó 
kolléganőknek a feladata. Természetesen he kell akkor, Nagyszakácsi is besegít az ott folyó 
munkába. Szerintem minden munkatársunk a napi hét órát ledolgozza.  
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Úgy is gondolkodhatnék, hogy két munkatársat leépítek, de ezzel a saját elveimmel szembe 
mennék, mert így nem a hivatalt építem, hanem azt rombolom. Úgy gondoltam, hogy próbáljuk 
meg ezt az évet átvészelni együtt, és remélhetően a jövő évben változni fog a helyzet.       
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Polgármester úr kifogásolja, illetve rosszalja, hogy a napirend előtt a polgármesterek nem lettek 
összehívva egy tájékoztatóra, megbeszélésre.  
 
Ács Attila jegyző 
Elnézést kérek, ez az én mulasztásom, de mivel igyekeztem a legjobb szándékkal összeállítani 
a költségvetést, erre nem gondoltam, máskor ez nem fog előfordulni.  
 
Bata Gábor polgármester 
Gyakorlatilag nincs gondunk a hivatallal, csak a pénzügy területtel akad gondunk.  
 
Kövér István polgármester 
Higgyétek el gesztornak lenni sem jó, néha megfogalmazódig bennünk, hogy adjuk át a 
gesztorságot. Nem egy egyserű dolog ez. 
 
Tompa Boldizsár polgármester 
Az a baj, hogy nekünk sem az.  
 
Kövér István polgármester 
Mennyivel jobb az a struktúra, ami Somogysámsonban van. Átpakolták Somogyzsitfáról oda a 
hivatalt és minden polgármesternek oda kell járnia ügyet intézni. Itt viszont mi kivagyunk 
szolgálva, „ki van nyalva a fenekünk” a polgármestereknek.  Mert mindenhol ott vannak a 
hivatalban az embereink, akiktől megkapjuk az információt, a jegyző egy héten kétszer a 
kirendeltségeken van, akitől szintén megkapsz minden segítséget a munkádhoz. Jelen 
pillanatban ennél jobb struktúrát nem tudok. Lehet, hogy ez költségesebb, mintha mindent egy 
hivatalba bepakolunk. Eddig ez nem volt probléma, mert meg volt a „lóvé”. Én bízom benne, 
hogy ezt az évet is átvészeljük, a következőre meg felébrednek azok, akik ezt finanszírozzák. 
Félévkor ki fog derülni, hogy a településeknek, hogy lesz pénze. Mit adnak a rezsire, a fűtésre. 
Ismeritek a politikai nézetemet. Azért egyet le kell fogadni, hogy ez a kormány „ha szarul is, 
ha jól is” valamilyen szinten az önkormányzatokat nem hagyta ott. Arra fognak törekedni, hogy 
mínuszos önkormányzatok ne legyenek. Jön a jövő évi választás, ez nem lehet a cél.              
  
Kötetlenbeszélgetés zajlik a közös hivatal rezsiköltségeinek alakulásáról, és annak 
megfizetéséről, felosztásáról, a 2023. évi dologi kiadások mértékéről.  
 
Bertók László polgármester 
Két észrevételem lenne. A 2013. évben, a hivatal létrehozásáról kötött megállapodásunkat felül 
kellene vizsgálnunk. Amit tíz évvel ezelőtt elképzeltünk az már nem egészen az a mai 
viszonyok között. Javaslom, hogy ezt a megállapodást záros határidőn belül módosítsuk. Ezt 
bármikor megtehetjük, nincs választási ciklushoz kötve. Dolgozzunk ki egy új, mindenki 
számára elfogadható megállapodást.   
 
Kövér István polgármester 
Javaslom, hogy adjátok meg azokat a pontokat, amelyeket nem tartasz jónak, vagy üljünk össze 
és nézzük át, hogy miket módosítsunk, hogy a jegyző úr tudja érdemben előkészíteni a 
módosítást, vagy akár egy új megállapodást.  
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Ács Attila jegyző 
Célszerű lenne, ha a polgármesterek összeülnének ez ügyben és meghatároznák, hogy mi 
kerüljön módosításra.   
 
Bata Gábor polgármester 
Itt nem a megállapodással van a probléma, hanem a hozzájárulás mértékével.  
 
Bertók László polgármester 
Folytatnám. Attól nem lesz több pénzünk, ha itt kivesézzük a dolgokat, és keresztkérdéseket 
teszünk fel. Javaslom, hogy keressük meg annak a lehetőségét, hogy plusz forráshoz jussanak 
az önkormányzataink. Ez lehet az említett REKI lehetősége többek között. Ha sikerült ilyen 
forrásokhoz jutnunk, akkor térjünk vissza a támogatás mértékének esetleges módosítására.  
 
Kövér István polgármester 
A REKI benyújtásának szabályai az utóbbi években szigorodtak. Amit korábban befogadtak, 
azt most nem, vagy csak alig. Melyik polgármester fordult a Kormányhoz, hogy ne 30 Ft-ot 
adhassak kilóméterenként a dolgozómnak, hanem adják oda ennek a költségvonzatát az 
500.000 forintot. Az nem engedmény nekünk, hogy adhatunk akár 40, vagy 60 Ft-ot is, vagy 
30 Ft-ot adómentesen, ha a forrást nem adták mellé. Az is egy jó dolog, hogy emeljünk bért. 
De mellé tette a forrást? Szívjuk egymás vérét, marakodunk, holott tőlünk teljesen független 
dolgok történnek. Ti is láttátok a saját költségvetéseteket. Melyikőtök ment el a térség 
Országgyűlési képviselőjéhez. Melyik írt a miniszternek egy levelet, melyik írt ide, melyik írt 
oda? Ki tett egy lépést ezért? Lehet itt egymást „rágnunk”, de higgyétek el az lesz a következő, 
amit meg fogunk tenni, hogy ezt a gondot az Országgyűlési képviselőknek oda tesszük. De az 
Országgyűlési képviselők javadalmazását azonnal 350.000 forinttal megemelték amikor 
felment az üzemanyag ára.  A mi falugondnoki kocsink netán olcsóbbért tankol? Mit tettek 
hozzá? Szociális keretemből elvettek. Miről beszélünk itt? Szívjuk egymás vérét tök 
feleslegesen! Holott teljesen független tőlünk ez az egész. Van itt rajtam kívül még három 
polgármester. Fogjátok meg a tollat, írjátok le a véleményeteket, hogy bajban a település. Én is 
fogok ez ügyben beszélni a körzet Országgyűlési képviselőjével. Tegyünk érte. Akár hívjuk ide 
a Móring képviselő urat, tegyük elé a számokat. Amikor levették az ársapkát a falugondnoki 
járművek háromszor annyiért mentek, belegondoltak ebbe? Lefelé nem nagyon látnak az 
„elvtársak”, csak föntről…..   
Azt nem veszik észre, hogy itt is élni kell, itt is meg kell tartanunk a dolgozóinkat, itt is meg 
kéne becsülni a munkatársainkat. Higgyétek el nevetségesen alacsony bérkért dolgoznak. 
Szívünk szerint ennél lényegesen többet emeltünk volna, csak tudtuk, hogy így is nehéz lesz a 
költségvetési hozzájárulást elfogadtatnunk. Én szívem szerint 20 %-ot emeltem volna. Akkor 
tudtuk volna őket igazán megtartani, és az inflációt is némileg mérsékelhettük volna. A 
polgármesterek tisztességes béremelését is elvitte az infláció.      
 
Bata Gábor polgármester 
Nem is a dolgozók bérével van a gond. 
 
Kövér István polgármester 
De hát az hozza az egészet. A többi az nem jelentős költség. Amiket adunk annak jelentős része 
bér, vagy bérjellegű juttatás ennek jelentős része fix szám, ezeken nem lehet spórolni. A 
létszámon lehetne, de gondoljatok bele a fiatal munkatársainkkal, akik most érkeztek, a jövőt 
építjük velük. Ha két év múlva elmegy a Magdi nyugdíjba, lehet, hogy a helyét nem kell 
betöltenünk, mert a Nóra átveszi azt, hisz addigra betanul. És helyben van, helyi munkaerő. 
Ennek most ára van.   
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Bata Gábor polgármester 
De lehet, hogy azt mondja, helló. 
 
Kövér István polgármester 
Erre sincs garancia. Így van. Akkor viszont csökken a bérköltség.  
 
Bata Gábor polgármester 
Ha netán sikerült többletforráshoz jutnunk, akkor a költségvetést vizsgáljuk felül. 
 
Ács Attila jegyző 
A kiadásunk akkor is ugyan ennyi lesz, csak esetleg az önkormányzat, mivel többlet forráshoz 
jut könnyebben kifizeti a hozzájárulását. Abban az esetben, ha a hivatal működéséhez 
Nagyszakácsi nyer támogatást, akkor természetesen a települések hozzájárulása fog csökkenni. 
Erre gondoltál?    
 
Kötetlen beszélgetés zajlik arról, ha netán a múlt évi támogatási mérték maradna, ebben az 
esetben komoly intézkedéseket kellene hozni. De arról is a testületeknek most kell határozniuk.  
 
Bata Gábor polgármester 
Bertók László polgármesterhez fordul. Laci te arra gondoltál, hogy a megállapodást 
megváltoztatjuk, illetve újra írjuk, és az összegeket is. Vagy az marad?  
 
Bertók László polgármester 
A költségvetés kapcsán az a javaslatom, hogy fogadjuk el így ahogy most van, csak azzal, ha 
netán sikeres REKI pályázatot nyerünk el, akkor módosítsuk a költségvetést.    
Ha most nem fogadjuk el a költségvetést – mert nem muszáj elfogadni – akkor készül egy 
másik, amely maximum néhány millió megtakarítást fog eredményezni. Tehát igazán nincs 
értelem, vagy drasztikusan belenyulunk, és így tudunk valójában spórolni.     
 
Kövér István polgármester 
Van-e még kérdés, vélemény? Ha nincs akkor testületenként szavazzunk a költségvetésről. 
Először Varászló képviselő-testületét kérem, hogy szavazzon.  
 
Bata Gábor polgármester 
Abban a fura helyzetben vagyunk, hogy érdekes, hogy pont bennünket kértél fel legelőször a 
szavazásra.   
 
Kövér István polgármester 
Hát ide írtam a lapomra Varászló, Vése, Nemesdéd, Nagyszakácsi.  
 
Bata Gábor polgármester 
Amiről beszéltünk, hogy a költségvetést nem fogadjuk el. Most arról van szó, hogy ha nem 
fogadjuk el, akkor vagy leépítés, vagy valami lesz.  
 
Ács Attila jegyző 
Ha nincs a közös hivatalnak költségvetése, akkor össze kell ülnünk ismételten, hogy legyen. Ha 
nem szavazza meg valamelyik testüket, akkor meg kell kérdeznünk azt is, hogy mi az 
elképzelés.    
 
 
 



 16 

Kövér István polgármester 
Igen, de most szavazás van, nem beszélünk már mellé. Mindenki vállalja a döntését. Nem 
értelek benneteket, de menjünk akkor névsor szerint!  
 
 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
4/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös 
Önkormányzati Hivatal 2023. évi költségvetését 14.954.134 Ft önkormányzatok által történő 
kiegészítő finanszírozással, 73.536.500 Ft bevétel és kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson 
belül a képviselő-testület a személyi juttatások előirányzatát 55.750.000 Ft-ban, a munkaadót 
terhelő járulékok előirányzatát 7.632.500 Ft-ban, a dologi kiadások előirányzatát 9.773.000 Ft-
ban, a fejlesztések, felújítások előirányzatát 381.000 Ft-ban határozza meg. A képviselő-testület 
a közös hivatal 2022. évi pénzkészletét 2.447.859 Ft-ban, létszámát 10 fő köztisztviselőben 
határozza meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Kövér István polgármester 
 
 
Nemesdéd Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
4/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Nemesdéd Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2023. évi költségvetését 14.954.134 Ft önkormányzatok által történő kiegészítő 
finanszírozással, 73.536.500 Ft bevétel és kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a 
képviselő-testület a személyi juttatások előirányzatát 55.750.000 Ft-ban, a munkaadót terhelő 
járulékok előirányzatát 7.632.500 Ft-ban, a dologi kiadások előirányzatát 9.773.000 Ft-ban, a 
fejlesztések, felújítások előirányzatát 381.000 Ft-ban határozza meg. A képviselő-testület a 
közös hivatal 2022. évi pénzkészletét 2.447.859 Ft-ban, létszámát 10 fő köztisztviselőben 
határozza meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Tompa Boldizsár polgármester 
 
 
Varászló Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
4/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Varászló Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2023. évi költségvetését 14.954.134 Ft önkormányzatok által történő kiegészítő 
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finanszírozással, 73.536.500 Ft bevétel és kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a 
képviselő-testület a személyi juttatások előirányzatát 55.750.000 Ft-ban, a munkaadót terhelő 
járulékok előirányzatát 7.632.500 Ft-ban, a dologi kiadások előirányzatát 9.773.000 Ft-ban, a 
fejlesztések, felújítások előirányzatát 381.000 Ft-ban határozza meg. A képviselő-testület a 
közös hivatal 2022. évi pénzkészletét 2.447.859 Ft-ban, létszámát 10 fő köztisztviselőben 
határozza meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bata Gábor polgármester 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének elhangzását 
követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
4/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Vése Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Nagyszakácsi Közös Önkormányzati 
Hivatal 2023. évi költségvetését 14.954.134 Ft önkormányzatok által történő kiegészítő 
finanszírozással, 73.536.500 Ft bevétel és kiadás főösszeggel fogadja el. A kiadáson belül a 
képviselő-testület a személyi juttatások előirányzatát 55.750.000 Ft-ban, a munkaadót terhelő 
járulékok előirányzatát 7.632.500 Ft-ban, a dologi kiadások előirányzatát 9.773.000 Ft-ban, a 
fejlesztések, felújítások előirányzatát 381.000 Ft-ban határozza meg. A képviselő-testület a 
közös hivatal 2022. évi pénzkészletét 2.447.859 Ft-ban, létszámát 10 fő köztisztviselőben 
határozza meg. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
Tompa Boldizsár polgármester 
A szavazást követően, ismételten kifejezi rosszallást, hogy az ülés előtt a polgármesterek nem 
egyeztettek a hivatal költségvetéséről. Ugyan jegyző úr arról tájékoztatott bennünket, hogy 
szavazzuk meg, mert ez lesz a legjobb megoldás.  
 
Ács Attila jegyző 
Én ezt a megoldást tartottam a legjobbnak, most is ez mellett állok ki. Még akkor is, ha tudom, 
hogy önkormányzati oldalról igen kedvezőtlen ennek a hozzájárulásnak a mértéke. Mindezt 
azért mondom, mert látom a települések költségvetéseinek a kedvezőtlen mutatószámait is. Én 
is úgy próbáltam gondolkodni, hogy a jövőbe is nézek és nemcsak a jelennel próbálok 
foglalkozni. Mivel én ültem a másik oldalon is (mint polgármester) próbálom a hivatalt úgy 
összerakni, hogy az egy megbízható intézmény legyen, amely segíti az önkormányzatokat. 
Enélkül az egész önkormányzatiság nem ér semmit.     
 
Kövér István polgármester 
Én is ugyanannyit láttam, mint te, nekem is a lányok küldték meg Interneten.  
 
Ács Attila jegyző 
Nem akarom a labdát dobálni, de ha úgy érezted, hogy beszélnünk kellene a költségvetésről, 
akkor miért nem kezdeményezted, hisz öt nappal korábban kiment az előterjesztés.  
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Tompa Boldizsár polgármester 
Ennek kapcsán elég negatív vélemény alakult ki. Ezt a véleményt bevállalom. Kifejti, hogy úgy 
látja az év során nem javulni, inkább romlani fog a helyzet.  
 
Ács Attila jegyző 
Úgy vélem a költségvetési év során a kiadásokra nagyon oda kell figyelni miden területen.  
 
Kövér István polgármester 
Elmondom a közös hivatal költségvetését a jegyző diszponálja. Abban ugyan úgy, ahogy te én 
sem szólok bele. Ahogy már említettem én is az Interneten kaptam meg.  
 
Tompa Boldizsár polgármester 
De nem tartottad rossznak ezt a felállást, ezt a számszaki felosztást?    
 
Kövér István polgármester 
Bocsáss meg. Azért ne tartottam rossznak, mert nem találtam jobb megoldást. Akkor nyilván 
ezt jeleztem volna és azt hozzuk ide.  
 
Ács Attila jegyző 
Nem volt egy egyszerű napirend. A hivatal működést szabályozó megállapodást az év során 
természetesen felülvizsgálhatjuk, foglalkozzunk vele. Van rá időnk, május környékén akár 
dönthetünk is felőle.   
 
 
4./ Egyebek. 
 
4/1. Adatszolgáltatás és véleményezés az általános iskola felvételi körzetének kijelölése 

tárgyában (2023/2024. tanév).  
 
Ács Attila jegyző 
Ezt a napirendet mindegyik településnek tárgyalnia kell. A Siófoki Tankerületi Központ 
megkeresése kapcsán felül kell vizsgálni a települést érintő 2023/24. tanévre vonatkozó iskolai 
felvételi körzethatárokat. A település vonatkozásában a Tankerületi Központ javaslom fogadják 
el a testületek a körzethatárok vonatkozásában módosítást nem tartok szükségesnek. 
  
 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés alapján, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
5/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a Siófoki Tankerületi Központ 
megkeresése kapcsán felülvizsgálta a települést érintő 2023/24. tanévre vonatkozó iskolai 
felvételi körzethatárokat. A település vonatkozásában a Tankerületi Központ javaslatát a 
Képviselő-testület jóváhagyja, a körzethatárok vonatkozásában módosítást nem tart 
szükségesnek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Kövér István polgármester 
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Nemesdéd Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
5/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Nemesdéd Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Siófoki Tankerületi Központ 
megkeresése kapcsán felülvizsgálta a települést érintő 2023/24. tanévre vonatkozó iskolai 
felvételi körzethatárokat. A település vonatkozásában a Tankerületi Központ javaslatát a 
Képviselő-testület jóváhagyja, a körzethatárok vonatkozásában módosítást nem tart 
szükségesnek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Tompa Boldizsár polgármester 
 
 
Varászló Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének 
elhangzását követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő 
határozatot hozza: 
 
5/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Varászló Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Siófoki Tankerületi Központ 
megkeresése kapcsán felülvizsgálta a települést érintő 2023/24. tanévre vonatkozó iskolai 
felvételi körzethatárokat. A település vonatkozásában a Tankerületi Központ javaslatát a 
Képviselő-testület jóváhagyja, a körzethatárok vonatkozásában módosítást nem tart 
szükségesnek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bata Gábor polgármester 
 
 
Vése Községi Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztés kiegészítésének elhangzását 
követően, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 4 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
5/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Vése Községi Önkormányzat képviselő-testülete a Siófoki Tankerületi Központ megkeresése 
kapcsán felülvizsgálta a települést érintő 2023/24. tanévre vonatkozó iskolai felvételi 
körzethatárokat. A település vonatkozásában a Tankerületi Központ javaslatát a Képviselő-
testület jóváhagyja, a körzethatárok vonatkozásában módosítást nem tart szükségesnek. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Bertók László polgármester 
 
 
4/2. Tóth Lóránt Liviu Kaposvár, Roboz I. u. 11. szám alatti lakos ingatlan vétel 

tárgyában ismételten benyújtott kérelmének felülvizsgálata.  
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Kövér István polgármester 
Ennek a területnek az eladásáról már régebben döntöttünk, igaz azóta földhivatali megosztásra 
is sorkerült. Most a helyrajzi száma 060/7 lett. Mivel nincs benne egyszál fa sem, így számunkra 
értéktelen. Javaslom, hogy a felajánlott vételárért adjuk el az ingatlant.  
 
 
Nagyszakácsi Községi Önkormányzat Képviselő-testülete a kérelem alapján, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
6/2023. (II. 14.) Kt. számú határozat 
============================ 
Nagyszakácsi Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a kérelemben foglaltakat alapján 
felülvizsgálta 29/2021. (VIII. 30.) Kt. számú határozatában foglaltakat. A testület a 
tulajdonviszonyok rendezése folytán értékesíti Tóth Lóránt Liviu Kaposvár, Roboz I. u. 11. 
szám alatti lakosnak, tulajdonostársnak a Nagyszakácsi külterület 60/7 hrsz-ú ingatlanban lévő 
21/292 tulajdoni hányadát. A testület az eladási árat bruttó 320.000 Ft-ban határozza meg, mely 
összeg Áfát nem tartalmaz.  A testület felhatalmazza a polgármester az értékesítéshez szükséges 
dokumentumok aláírására.  
 
Határidő: azonnal, ill. folyamatos 
Felelős: Kövér István polgármester 
 
 
 
További felvetés a nyilvános ülés keretében nem hangzott el, ezért Kövér István polgármester 
megköszönte a megjelenést és a nyilvános együttes ülést bezárta.  
 
 
 
 
 

K.m.ft. 
 
 
 
 
                        Kövér István                                                       Tompa Boldizsár  
                         polgármester                polgármester  
 
 
 
 
                         Bata Gábor                                                           Bertók László  
                         polgármester       polgármester 
 
 
 
 

Ács Attila 
jegyző 


